
Zápis 
z 4. zasedání Finančního výboru Zastupitelstva města Nového Města na Moravě

konaného dne 14.11.2023
________________________________________________________________________________
Přítomni: MUDr. Václav Peňáz, Ph.D. Vojtěch Hrouda, Ing. Lukáš Německý, Martin Junek, Tereza 
Orosová
Omluveni: Pavel Kulka, Ing. Vladimíra Ondráčková 
Hosté: Ing. Martina Slámová, vedoucí finančního odboru MěÚ, Bc. Jaroslav Lempera, místostarosta
města

Dnešní jednání finančního výboru zahájil a řídil předseda finančního výboru MUDr. Václav Peňáz.
Seznámil členy finančního výboru s navrženým programem dnešního jednání.  Žádné návrhy na
doplnění programu vzneseny nebyly.
Předložený program byl všemi členy finančního výboru odsouhlasen.

Program:
1. Návrh rozpočtu města na rok 2024
2. Rozpočtové opatření na rok 2023 – ZM
3. Dodatek č. 1 k Pravidlům pro použití účelových prostředků FRB na území města Nové Město na
    Moravě
4. Obecně závazná vyhláška  o místním poplatku ze psů
5. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství
6. Žádost o dotaci na opravu nemovité kulturní památky na rok 2024 - vodní mlýn Petrovice
7. Žádost o dotaci na opravu nemovité kulturní památky na rok 2024 – dům Komenského nám.,
    NMNM
8. Různé

k bodu 6) 
Mgr. Lenka Klapačová, vedoucí odboru ŠKSV MěÚ, seznámila členy finančního výboru s žádostí o
poskytnutí dotace na opravu nemovité kulturní – vodního mlýna v Petrovicích, a to konkrétně na
obnovu střechy hospodářské budovy ve ve výši 164.472,- Kč, tj. ve výši 10% uznatelných nákladů
na obnovu. Poskytnutí dotace je podmíněno obdržením dotace od Kraje Vysočina na opravu tohoto
objektu.
Finanční  výbor  uvedenou  problematiku  projednal  a  doporučuje  zastupitelstvu  města  k
odsouhlasení  předložený  návrh  na  poskytnutí  dotace  společnosti  FJT  Invest  s.r.o.  ve  výši
164.472,- Kč na opravu vodního mlýna v Petrovicích.
PRO: 5, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 0  - schváleno

k bodu 7)
Mgr. Lenka Klapačová, vedoucí odboru ŠKSV MěÚ, seznámila členy finančního výboru s žádostí o
poskytnutí dotace na opravu nemovité kulturní – domu na Komenského nám. v Novém Městě na
Moravě., a to konkrétně na opravu oken ve výši 60 481,- Kč, tj. ve výši 10% uznatelných nákladů
na obnovu. Poskytnutí dotace je podmíněno obdržením dotace od Kraje Vysočina na opravu tohoto
objektu.
Finanční  výbor  uvedenou  problematiku  projednal  a  doporučuje  zastupitelstvu  města  k
odsouhlasení předložený návrh na poskytnutí dotace XXX ve výši 60.481,- Kč na opravu domu na
Komenského nám. v Novém Městě na Moravě. 
PRO: 5, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 0 – schváleno 



k bodu 1)
Vedoucí  finančního  odboru  MěÚ  Ing.  Martina  Slámová  podrobně  seznámila  přítomné  členy
finančního výboru s návrhem rozpočtu města na rok 2024 včetně dopadů vládního konsolidačního
balíčku na rozpočet města (procentní podíl obcí na rozpočtovém určení daní u DPH, daně z příjmů
právnických osob, daně z příjmů fyzických osob, daně z nemovitých věcí) .

Rozpočet města je pro rok 2024 navrhován jako schodkový a počítá s příjmy ve výši 367.621,3 tis.
Kč,  výdaji  ve  výši  407.448.4  tis.  Kč  a  schodkem hospodaření  v  výši  39.827,1  tis  Kč.  Návrh
rozpočtu na rok 2024 nepočítá se zapojením žádných cizích zdrojů financování. Schodek je navržen
krýt volnými finančními prostředky z předešlých let a z fondů města. 
Návrh rozpočtu města byl projednán na pracovním zasedání zastupitelstva města dne 6.11.2023 a na
radě města dne 13.11.2023. 

Na  dotazy  vznesené  v  rámci  diskuse  k  návrhu  rozpočtu  města  odpovídali  vedoucí  finančního
odboru MěÚ Ing. Martina Slámová a místostarosta města Bc. Jaroslav Lempera. 

Finanční výbor uvedenou problematiku projednal a doporučuje zastupitelstvu města předložený 
návrh rozpočtu města na rok 2024 k odsouhlasení.
 PRO: 4 , PROTI: 0,  ZDRŽEL SE: 1 – schváleno 

k bodu 2) 
Ing.  Martina  Slámová,  vedoucí  finančního  odboru  MěÚ,  seznámila  členy  finančního  výboru  s
návrhem rozpočtového opatření na rok 2023, které je předkládáno z důvodu potřeby zapracování
požadavků  správců  jednotlivých  odvětví  (dochází  k  úpravě  provozních  a  investičních  akcí,  u
kterých došlo k úspoře nebo jsou zahrnuty v rozpočtu města na rok 2024). Dále je navrhováno
snížení provozní rezervy, kde již do konce letošního roku nedojde k čerpání v takové výši.  Na
základě těchto úprav je navrhováno snížení schodku hospodaření o 23 295  000,- Kč na výši 34 826
380 tis. Kč. 

Finanční výbor uvedenou problematiku projednal a doporučuje zastupitelstvu města k 
odsouhlasení předložený návrh rozpočtového opatření na rok 2023. 
PRO: 5, PROTI: 0,  ZDRŽEL SE: 0 – schváleno   

k bodu 3)
Ing.  Martina  Slámová,  vedoucí  finančního  odboru  MěÚ,  seznámila  členy  finančního  výboru  s
návrhem dodatku k Pravidlům Fondu rozvoje bydlení na území města.  Návrh dodatku rozšiřuje
dotační programy o program, který se týká možnosti finančních podpory na vybudování domovních
čističek  odpadních  vod  v  místní  části  Olešná  a  Studnice  z  důvodu,  že  vybudování  jednotné
kanalizace v uvedených obcích není v nejbližších letech pravděpodobné. 

Finanční  výbor  uvedenou  problematiku  projednal  a  doporučuje  zastupitelstvu  města  k
odsouhlasení předložený návrh dodatku k Pravidlům Fondu rozvoje bydlení na území města. 
PRO: 5, PROTI: 0,  ZDRŽEL SE: 0 - schváleno 

k bodu 4) 
Ing.  Martina  Slámová,  vedoucí  finančního  odboru  MěÚ,  seznámila  členy  finančního  výboru  s
návrhem obecně závazné vyhlášky města o místním poplatku ze psů, a to v návaznosti na novelizaci
zákona o místních poplatcích. Návrh obsahuje i návrh na mírné zvýšení poplatku ze 400,- Kč na 
480,- Kč, osvobození zůstávají zachována od 1.1.2024. 



Finanční  výbor  uvedenou  problematiku  projednal  a  doporučuje  zastupitelstvu  města  vydat
předloženou obecně závaznou vyhlášku města o místních poplatku ze psů. 
PRO: 5 , PROTI:  0,  ZDRŽEL SE: 0 - schváleno  

k bodu 5) 
Ing.  Martina  Slámová,  vedoucí  finančního  odboru  MěÚ,  seznámila  členy  finančního  výboru  s
návrhem  obecné  závazné  vyhlášky  města  o  místním  poplatku  za  obecní  systém  odpadového
hospodářství, a to v návaznosti na novelizaci zákona o místním poplatku. Návrh obsahuje zejména s
ohledem na nárůst nákladů spojených s likvidací odpadů navýšení poplatku ze stávající částky 600,-
Kč na částku 720, Kč s účinností od 1.1.2024. 

Finanční  výbor  uvedenou  problematiku  projednal  a  doporučuje  zastupitelstvu  města  vydat
předloženou obecně závaznou vyhlášku města o místním poplatku za obecní systém odpadového
hospodářství. 
PRO: 5, PROTI: 0, ZDRŽEL SE:  0 – schváleno  

Finanční výbor doporučuje zastupitelstvu města a vedení města zvážit změnu nastavení úhrady za
svoz komunálního odpadu z paušální částky na progresivní úhradu na základě množství reálně
svezeného odpadu. 
Důvodem tohoto doporučení je mimo ekologických hledisek také fakt blížícího se termínu konce
možnosti skládkování komunálního odpadu, což pravděpodobně výrazně prodraží jeho likvidaci.  
PRO: 5, PROTI: 0, ZDRŽEL SE:  0 – schváleno  

k bodu 8) Různé
Vedoucí finančního oboru MěÚ Ing. Martina Slámová informovala členy finančního výboru o 
dodatečné žádosti jednatele Novoměstských služeb s.r.o. Mgr. Jiřího Janečka o dokrytí financování 
bazénové části městských lázní o částku ve výši 1,1 mil. Kč.
Vzhledem k tomu,  že finanční výbor neměl k dispozici písemné podklady k projednání,  k této 
tématice se nevyjadřuje. 
Finanční výbor žádá jednatele Novoměstských služeb o zpracování materiálů týkajícího se vývoje 
nákladů ve společnosti a předložení na příštím jednání finančního výboru. 

MUDr. Václav Peňáz 
předseda finančního výboru


